

## **PROTOKÓŁ**

### **III SESJI RADY DZIELNICY PIECKI-MIGOWO**

1. III sesja Rady Dzielnicy Piecki-Migowo rozpoczęła się o godz. 18:00 we wtorek 07.05.2019 r. w siedzibie Rady Dzielnicy (lokal 220, ul. Jaśkowa Dolina 105 w Gdańsku).
2. Przewodniczący Rady Dzielnicy Mateusz Zakrzewski otworzył obrady III sesji Rady Dzielnicy Piecki-Migowo oraz stwierdził ich prawomocność.
3. Wybór protokolanta. Przewodniczący Rady Dzielnicy Mateusz Zakrzewski zapytał, czy któraś z osób chce protokołować posiedzenie. Zgłosiła się Radna Olga Strojny, której powierzono to zadanie.
4. Rozpoczęto dyskusję nad porządkiem obrad.
  - 4.1. Radna Halina Wojnicz zgłosiła wniosek o poszerzenie porządku obrad o wybór zastępców przewodniczących Komisji Rady Dzielnicy (poza Komisją Rewizyjną). Przewodniczący Rady Dzielnicy Mateusz Zakrzewski stwierdził, że to czy Komisja posiada zastępcę przewodniczącego jest wewnętrzną sprawą Komisji.
  - 4.2. Głosowano dodanie wniosku Radnej Haliny Wojnicz do porządku obrad. Wniosek odrzucono.  
(4 „za”, 6 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”)
  - 4.3. Przyjęto zaproponowany oryginalnie porządek obrad.  
(10 „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”)
  - 4.4. Odbyła się krytyczna wymiana zdań dot. atmosfery w Radzie Dzielnicy pomiędzy Radnymi Beatą Kochanowską i Haliną Wojnicz.
5. Zatwierdzenie protokołu z II sesji Rady Dzielnicy Piecki-Migowo.
  - 5.1. Radny Ryszard Kłós stwierdził, że w protokole z II sesji, obok uwag zgłoszonych do protokołu z I sesji, powinna znaleźć się również informacja, że kilkoro radnych chwaliło, że został on sporządzony szczegółowo i w sposób nie budzący zastrzeżeń.
  - 5.2. Do grona dołączyła Radna Halina Gostomska o godz. 18:15, co miało wpływ na liczbę osób głosujących w dalszej części sesji.
  - 5.3. Zatwierdzono protokół z II sesji Rady Dzielnicy Piecki-Migowo.  
(12 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”)
6. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia środków finansowych na działalność statutową Rady Dzielnicy Piecki-Migowo na rok 2019.
  - 6.1. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Łukasz Świacki przedstawił głosowany na I sesji projekt budżetu. Konieczność ponownego przyjęcia budżetu argumentował tym, że Biuro Rady Miasta Gdańska wymaga zachowania 14-dniowego terminu na przedstawienie projektu budżetu radnym. Poinformował, że wpłynęły wnioski dot. dwóch imprez integracyjnych uwzględnionych w projekcie uchwały.

- 6.2. Radny Ryszard Kłós zapytał, czy wnioski mogą zostać udostępnione. Dwa wnioski, które wpłynęły, wydrukowano i przedstawiono radnym.
- 6.3. Dyskusja nt. sposobu wydatkowania kwot przeznaczonych na imprezy integracyjne. Przewodniczący Rady Dzielnicy Mateusz Zakrzewski poinformował, że wydatkowanie sprawdzane jest poprzez faktury i niespełnienie warunku przejrzystości wydatków automatycznie powoduje, że środki nie zostaną przekazane.
- 6.4. Dyskusja nt. konieczności dostarczenia wniosków. Radny Ryszard Kłós zwrócił uwagę, że jeżeli nie wpłynęły wszystkie wnioski, które Rada Dzielnicy ma głosować, należy zmienić projekt uchwały budżetowej w ten sposób, że głosowane będą tylko te wnioski, które fizycznie wpłynęły (na maila lub na piśmie). Przewodniczący Rady Dzielnicy Mateusz Zakrzewski poinformował, że Statut Dzielnicy nie wprowadza wymogu stosowania wniosków, jest to forma przyjęta przez Radę Dzielnicy od dłuższego czasu.
- 6.5. Przy braku głosów sprzeciwu z powodu braku wypełnionego wniosku budżetowego wykreślono pkt. 4 „Festyn przy ul. Marusarzówny” z projektu uchwały w sprawie przeznaczenia środków finansowych na działalność statutową Rady Dzielnicy Piecki-Migowo na rok 2019.
- 6.6. Do grona dołączyła Radna Monika Matwiejszyn o godz. 18:40, co miało wpływ na liczbę osób głosujących w dalszej części sesji.
- 6.7. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Łukasz Świacki poinformował, że wpłynął wniosek o ujęcie w budżecie dofinansowania imprezy sportowej z okazji Dnia Dziecka. Wydarzenie organizowane jest w dniu 03.06.2019 r. przez Szkołę Podstawową nr 2 w Gdańsku. Wnioskowana kwota to 1000 zł. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Łukasz Świacki zgłosił dodanie tej pozycji do projektu uchwały w sprawie przeznaczenia środków finansowych na działalność statutową Rady Dzielnicy Piecki-Migowo na rok 2019 w formie autopoprawki.
- 6.8. Radny Ryszard Kłós zwrócił uwagę, iż taka zmiana jest jego zdaniem nowym projektem uchwały budżetowej, który zgodnie ze Statutem Dzielnicy powinien być przedstawiony radnym 14 dni przed jej głosowaniem.
- 6.9. Przewodniczący Rady Dzielnicy Mateusz Zakrzewski wyraził opinię, że w czasie procedowania uchwały każdy radny może zgłosić swoje uwagi i poprawki, a o ich przyjęciu decyduje Rada Dzielnicy. Dodał, że w przypadku zmian uchwały budżetowej, czyli procedowania nowej kolejnej uchwały, Statut Dzielnicy wymaga przedstawienia jej co najmniej 7 dni przed sesją. Jednak autopoprawka zgłoszona przez Zarząd Dzielnicy dotyczy diskutowanego projektu uchwały, który jeszcze nie został podjęty i możliwe jest wprowadzanie zmian w celu wypracowania ostatecznego kształtu uchwały.
- 6.10. Radny Ryszard Kłós nie zgodził się z tą interpretacją. Radna Katarzyna Sulewska zaproponowała, że można ten dodatkowy wniosek budżetowy głosować za tydzień (z zachowaniem terminu 7 dni). Pojawiły się głosy, że nie wszystkim radnym pasuje kolejna sesja Rady Dzielnicy za tydzień.
- 6.11. Głosowano dodanie pkt. „Dzień Dziecka ze sportem w Szkole Podstawowej nr 2 – 1000 zł” do treści projektu uchwały w sprawie przeznaczenia środków

- finansowych na działalność statutową Rady Dzielnicy Piecki-Migowo na rok 2019. Przyjęto dodanie tego punktu.  
(7 „za”, 4 „przeciw”, 2 „wstrzymujące się”)
- 6.12. Na wniosek zainteresowanych radnych wpisano do protokołu 3 z 4 osób głosujących przeciw: Halina Gostomska, Ryszard Kłos, Olga Strojny.
- 6.13. Podjęto Uchwałę Nr III/13/2019 Rady Dzielnicy Piecki-Migowo w sprawie przeznaczenia środków finansowych na działalność statutową Rady Dzielnicy Piecki-Migowo na rok 2019 z przyjętymi wcześniej zmianami.  
(10 „za”, 2 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”)
7. Informacja dot. akcji sprzątania.
- 7.1. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Łukasz Świacki przedstawił pomysł sprzątania zaniedbanych miejsc na terenie Dzielnicy jako wydarzenia popularyzującego troskę o najbliższe otoczenie i jednocześnie promocję Rady i Radnych Dzielnicy.
- 7.2. Odbyła się dyskusja nad organizacją tego wydarzenia. Nie wskazano jednoznacznie miejsca ani terminu. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Łukasz Świacki zaproponuje termin w czerwcu. Zwracano również uwagę na potrzebę zwiększenia liczby śmietników na terenie Dzielnicy.
8. Informacje Zarządu Dzielnicy Piecki-Migowo.
- 8.1. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Łukasz Świacki poinformował, że na dniach rozpocznie się remont schodów do Przychodni Morena i będzie to połączone z budową odcinka ścieżki rowerowej. Zwrócił uwagę, że stanie się to także za sprawą radnych poprzedniej kadencji, którzy długo zabiegali o ten remont. Dodatkowo radni powinni w miarę możliwości zwracać uwagę na jakość prowadzonych prac budowlanych.
- 8.2. Radny Ryszard Kłos zwrócił uwagę, że skoro tyle miesięcy mieszkańcy radzili sobie bez tego dojścia, to może niezasadne jest wydawanie takiej dużej sumy pieniędzy na remont schodów.
9. Komunikaty i wolne wnioski.
- 9.1. Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Łukasz Świacki poinformował, że odbyło się pierwsze posiedzenie Komisji Infrastruktury i Zagospodarowania Przestrzennego, której członkinie i członkowie przygotowują listę inwestycji na terenie Dzielnicy, które są kluczowe w opinii Radnych/Mieszkańców w bliższej i dalszej perspektywie czasowej. Lista zostanie przekazana do opiniowania i uzupełniania pozostałym radnym. Po przyjęciu przez Radę Dzielnicy w głosowaniu lista ta zostanie przekazana do Miasta.
- 9.2. Radna Halina Wojnicz zwróciła uwagę, aby zainteresować się przyszłością terenu LWSM „Morena”, po którym przebiega linia wysokiego napięcia, terenu tzw. „Lasku Bulońskiego”. Wskazała też kilka innych terenów, które wymagają, jej zdaniem, zagospodarowania. Padła propozycja odbycia spaceru radnych celem zaznajomienia z tymi miejscami.
- 9.3. Radna Halina Wojnicz ponownie poruszyła konieczność powołania zastępców przewodniczących w ramach Komisji, które stworzyli radni na poprzedniej sesji. Przewodniczący Rady Dzielnicy Mateusz Zakrzewski ponownie wyraził opinię,

- że jest to wewnętrzna sprawa Komisji i to one na swoich posiedzeniach powinny zdecydować, czy niezbędne jest powołanie zastępcy przewodniczącego Komisji.
- 9.4. Radna Halina Wojnicz zakomunikowała, że zgłoszono jej informację o budowie budynków mieszkalnych na terenach ogródków działkowych „Morena 1”, „Morena 2” i „Morenka”. Mieszkańcy zaniepokojeni są losami ich działek. Na obecną chwilę brak jest szczegółowych informacji i oficjalnego ogłoszenia zarządu ogródków działkowych w tej sprawie.
  - 9.5. Radna Katarzyna Dominiak opuściła obrady o godz. 19:36.
  - 9.6. Radna Halina Gostomska zadała pytanie o przyczynę, dla której w obecnej kadencji Rady Dzielniczy nie powołano Komisji Strategii i Budżetu. Przewodniczący Rady Dzielniczy Mateusz Zakrzewski wyraził opinię, że przy obecnym podziale obowiązków to odpowiednie Komisje tematyczne będą opiniowały wnioski budżetowe, co powinno usprawnić pracę.
  - 9.7. Zastępca Przewodniczącego Rady Dzielniczy Monika Matwiejszyn przedstawiła sprawę z dyżuru Rady Dzielniczy: mieszkaniec zwrócił się z pytaniem, czy Urząd Miejski może wpłynąć na pływalnię przy Szkole Podstawowej nr 2 celem obniżenia cen biletów dla emerytów. Zaproponowała, że może Rada Dzielniczy wykupi pulę karnetów albo wejściówek dla starszych mieszkańców naszej Dzielniczy, aby chociaż częściowo odciążyć ich finansowo. Oceniała, że osób na emeryturze chętnych do korzystania z pływalni jest stosunkowo niedużo i Rada Dzielniczy mogłaby w tej sprawie zadziałać.
  - 9.8. Radna Katarzyna Sulewska przedstawiła akcję zbiórki książek do szpitali i hospicjów pn. „Zaczytani” i zaproponowała, aby Rada Dzielniczy się w nią włączyła. Radni poparli ten pomysł i ustalono, że książki można przynosić w godzinach dyżurów we wtorki 14.05.2019 r. i 21.05.2019 r. Informacja o akcji pojawi się w kanałach informacyjnych Rady Dzielniczy.
  - 9.9. Radna Ewa Ostapska zapytała o sprawę zgłaszaną w poprzedniej kadencji, dot. oznakowania przejść dla pieszych na ul. Marusarzówny, ponieważ często dochodzi tam do niebezpiecznych sytuacji z udziałem pieszych i samochodów. Przewodniczący Rady Dzielniczy Mateusz Zakrzewski powiedział, że sprawdzi, jaka była odpowiedź GZDiZ w tej sprawie.
  - 9.10. Radny Ryszard Kłós zaproponował utworzenie zamkniętej grupy radnych na Facebooku celem łatwiejszej wymiany informacji. Zastępca Przewodniczącego Rady Dzielniczy Monika Matwiejszyn zobowiązała się do stworzenia takiej grupy i zaproszenia do niej osób korzystających z tego portalu.
  - 9.11. Radna Beata Kochanowska zaproponowała zorganizowanie konkursu szachowego i powiedziała, że ma możliwość prowadzić takie zajęcia raz w tygodniu.
  - 9.12. Zastępca Przewodniczącego Rady Dzielniczy Monika Matwiejszyn zaproponowała, aby zorientować się w kwestii ławek miejskich z tabliczkami wskazującymi ich sponsorów. Wyraziła opinię, że w Dzielniczy w bardzo wielu miejscach jeszcze jest za mało ławek, a pozostawienie swojej tabliczki może być atrakcyjną pamiątką i umożliwi sfinansowanie ławek chociaż częściowo ze środków od darczyńców.

10. Przewodniczący Rady Dzielnicy Mateusz Zakrzewski zamknął obrady III sesji Rady Dzielnicy Piecki-Migowo o godz. 19:55.

Protokół sporządziła: Radna Olga Strojny